1
5

ontario regulation 481/10
made under the

Trades Qualification and Apprenticeship Act
Made: December 1, 2010
Filed: December 7, 2010
Published on e-Laws: December 9, 2010
Printed in The Ontario Gazette: December 25, 2010


Amending Reg. 1077 of R.R.O. 1990

(Sheet Metal Worker)

1.  Sections 1, 2 and 3 of Regulation 1077 of the Revised Regulations of Ontario, 1990 are revoked and the following substituted:
Designation as certified trade


1.  The trade of sheet metal worker is designated as a certified trade for the purposes of the Act. 
Branches of certified trade


2.  The trade of sheet metal worker is composed of the following branches:

1.
Branch 1 (sheet metal worker).  

2.
Branch 2 (residential (low rise) sheet metal installer).
Scope of trade


3.  (1)  Subject to subsection (2), the performance of any of the following activities constitutes work that is part of the trade of sheet metal worker:

1.
The manufacturing or fabrication of all ferrous and nonferrous sheet metal work of No. 10 U.S. Gauge or any equivalent or lighter gauge and all other materials used in lieu of it.  

2.
The assembly, handling, erection, installation, dismantling, reconditioning, adjustment, alteration, repair or servicing of all ferrous and nonferrous sheet metal work of No. 10 U.S. Gauge or any equivalent or lighter gauge and all other materials used in lieu of it.

3.
Reading and interpreting all shop and field sketches used in fabrication and erection, including those taken from sketches or original architectural and engineering drawings.

4.
The fabrication or installation of metal cladding over insulation.

(2)  Any activities described in subsection (1) that are performed in production commonly known as mass production do not constitute work that is part of the trade of sheet metal worker.

(3)  A person who holds a certificate of qualification in Branch 1 of the trade (sheet metal worker) may perform any of the activities described in subsection (1).

(4)  Subject to subsection (5), a person who holds a certificate of qualification in Branch 2 of the trade (residential (low rise) sheet metal installer) may only perform the activities described in paragraphs 2 and 3 of subsection (1) and may only do so with respect to the installation of air handling or ventilation systems. 

(5)  A person described in subsection (4) may only perform the activities if the following criteria are satisfied:

1.
The work is performed,

i.
within a self-contained single family dwelling such as a single-detached house, semi-detached house, town house or linked house consisting of wood-frame construction, or 

ii.
within a low rise residential building,
that does not have common conditioned areas and is four stories or fewer.

2.
The work is performed on a low velocity system with static pressure of no more than one inch water column and maximum air flow of 2,000 cubic feet per minute or on a high velocity system with static pressure of no more than three inches water column and maximum air flow of 2,500 cubic feet per minute. 

3.
The air handling or ventilation system does not penetrate any fire-rated separations.  

2.  Section 4 of the Regulation is revoked and the following substituted: 
Apprentice training program


4.  (1)  An apprentice training program is established for the trade of sheet metal worker in accordance with this section.

(2)  The apprentice training program for the trade of sheet metal worker shall include the following components:

1.
Classes that provide training and instruction.

2.
On the job work experience.

(3)  A period of apprentice training referred to in subsection (4) may include either or both of the components referred to in subsection (2).

(4)  The apprentice training program for the trade of sheet metal worker shall consist of the following periods of apprentice training:

1.
In the case of Branch 1 of the trade, five periods, with each period consisting of 1,800 hours of apprentice training.

2.
In the case of Branch 2 of the trade, three periods, with each period consisting of 1,500 hours of apprentice training.  

(5)  An employer shall not establish an apprentice training program in either Branch of the trade of sheet metal worker unless the program is approved by the Director. 

3.  Section 5 of the Regulation is revoked and the following substituted:
Apprentice wages


5.  (1)  The rate of wages to be paid by an employer to an apprentice working in Branch 1 of the trade (sheet metal worker) during the apprentice training program shall not be less than the following percentage of the average hourly rate of wages for journeypersons employed by the employer in that branch of the trade:

1.
During the first 1,800 hours of apprentice training, 40 per cent.

2.
During the second 1,800 hours of apprentice training, 50 per cent.

3.
During the third 1,800 hours of apprentice training, 60 per cent.

4.
During the fourth 1,800 hours of apprentice training, 70 per cent.

5.
During the fifth 1,800 hours of apprentice training, 80 per cent.

(2)  The rate of wages to be paid by an employer to an apprentice working in Branch 2 of the trade (residential (low rise) sheet metal installer) during the apprentice training program shall not be less than the following percentage of the average hourly rate of wages for journeypersons employed by the employer in that branch of the trade:

1.
During the first 1,500 hours of apprentice training, 40 per cent.

2.
During the second 1,500 hours of apprentice training, 60 per cent.

3.
During the third 1,500 hours of apprentice training, 80 per cent.

4.  Section 8 of the Regulation is revoked.

5.  Section 9 of the Regulation is revoked and the following substituted:
Application for certification


9.  An applicant for a certificate of qualification in either Branch of the certified trade shall submit to the Director evidence satisfactory to the Director of,

(a)
the successful completion of the applicable apprentice training program described in section 4; or

(b)
his or her engagement in the applicable Branch of the certified trade as a journeyperson in Ontario or elsewhere for a period at least equivalent to the total number of hours of which the apprentice training program consists.  

6.  The Regulation is amended by adding the following section:
Transition


10.  (1)  A person who holds a certificate of qualification in the trade of sheet metal worker on December 31, 2010 is deemed on and after January 1, 2011 to hold a certificate of qualification in Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker). 

(2)  A person who holds an expired certificate of qualification in the trade of sheet metal worker on December 31, 2010 is deemed to hold a certificate of qualification in Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker) as of the date the person renews their certificate of qualification and pays the fee set out in subsection 27 (1) of Regulation 1055 of the Revised Regulations of Ontario, 1990 (General) made under the Act. 

(3)  If a certificate of apprenticeship in the trade of sheet metal worker that was issued before January 1, 2011 is still valid immediately before that day, it is deemed on and after January 1, 2011 to be a certificate of apprenticeship in Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker).

(4)  If a contract of apprenticeship in the trade of sheet metal worker was filed with the Director under clause 9 (1) (b) of the Act on or before December 31, 2010 and, on or before that day, is not fully executed and has not been terminated, cancelled or transferred under section 15 of the Act,

(a)
the contract is deemed on and after January 1, 2011 to be a contract of apprenticeship in Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker); and

(b)
every reference in the contract to the trade of sheet metal worker is deemed on and after January 1, 2011 to be a reference to Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker).

(5)  For the purpose of issuing a certificate of apprenticeship under section 16 of the Act on and after January 1, 2011, a person who completed an apprentice training program in the trade of sheet metal worker before that day is deemed to have completed an apprentice training program in Branch 1 of the trade of sheet metal worker (sheet metal worker).

7.  Schedules 1 and 2 to the Regulation are revoked.

8.  The Regulation is amended by adding the following French version:
TÔLIER
Désignation comme métier agréé


1.  Le métier de tôlier est désigné comme métier agréé pour l’application de la Loi.

Champs d’exercice du métier agréé


2.  Le métier de tôlier comprend les champs d’exercice suivants :


1.
Champ d’exercice 1, c’est-à-dire tôlier.

2.
Champ d’exercice 2, c’est-à-dire poseur de tôles pour systèmes résidentiels (petits immeubles).

Exercice du métier


3.  (1)  Sous réserve du paragraphe (2), l’exécution de l’une ou l’autre des activités suivantes fait partie de l’exercice du métier de tôlier :


1.
La fabrication ou le façonnage de tout produit en tôle de métaux ferreux ou non ferreux de calibre no 10 (É.-U.) ou de tout autre calibre équivalent ou inférieur, ainsi que de tout matériau de remplacement.


2.
L’assemblage, la manutention, le montage, l’installation, le démontage, la remise en état, l’ajustage, la modification, la réparation ou l’entretien de tout produit en tôle de métaux ferreux ou non ferreux de calibre no 10 (É.-U.) ou de tout autre calibre équivalent ou inférieur, ainsi que de tout matériau de remplacement.


3.
La lecture et l’interprétation de tous les croquis d’atelier et croquis de chantier utilisés dans le façonnage et le montage, y compris ceux extraits des croquis ou des dessins architecturaux et techniques originaux.


4.
Le façonnage ou l’installation de revêtement métallique sur des isolants.


(2)  Les activités mentionnées au paragraphe (1) qui sont exécutées dans le cadre d’une production en série ne font pas partie de l’exercice du métier de tôlier.


(3)  La personne qui est titulaire d’un certificat de qualification professionnelle pour le champ d’exercice 1 du métier, c’est-à-dire tôlier, peut exécuter toutes les activités mentionnées au paragraphe (1).


(4)  Sous réserve du paragraphe (5), la personne qui est titulaire d’un certificat de qualification professionnelle pour le champ d’exercice 2 du métier, c’est-à-dire poseur de tôles pour systèmes résidentiels (petits immeubles), ne peut exécuter que les activités mentionnées aux dispositions 2 et 3 du paragraphe (1), et ce, uniquement à l’égard de l’installation de systèmes de traitement de l’air ou de ventilation.


(5)  Une personne visée au paragraphe (4) ne peut exécuter les activités que si les conditions suivantes sont remplies :


1.
Les travaux sont exécutés :


i.
soit dans une habitation unifamiliale autonome comme une maison individuelle, une maison jumelée, une maison en rangée ou une maison siamoise dont la charpente est en bois,


ii.
soit dans un petit immeuble résidentiel,

qui compte quatre étages ou moins et ne comporte aucune aire commune chauffée ou climatisée.


2.
Les travaux sont exécutés sur un système à faible débit dont la pression statique ne dépasse pas un pouce de colonne d’eau et dont le débit d’air maximal est de 2 000 pieds cubes par minute ou sur un système à grand débit dont la pression statique ne dépasse pas trois pouces de colonne d’eau et dont le débit d’air maximal est de 2 500 pieds cubes par minute.

3.
Le système de traitement de l’air ou de ventilation n’empiète sur aucune séparation coupe-feu.

Programme de formation des apprentis


4.  (1)  Un programme de formation des apprentis est mis sur pied pour le métier de tôlier conformément au présent article.


(2)  Le programme de formation des apprentis pour le métier de tôlier comprend les composantes suivantes :


1.
Des cours de formation et d’enseignement.


2.
Une expérience en milieu de travail.


(3)  Les périodes de formation des apprentis prévues au paragraphe (4) peuvent comprendre l’une ou l’autre des composantes prévues au paragraphe (2) ou les deux.


(4)  Le programme de formation des apprentis pour le métier de tôlier est constitué des périodes suivantes de formation en apprentissage :


1.
S’il s’agit d’un programme pour le champ d’exercice 1 du métier, cinq périodes comprenant chacune 1 800 heures de formation.


2.
S’il s’agit d’un programme pour le champ d’exercice 2 du métier, trois périodes comprenant chacune 1 500 heures de formation.


(5)  Un employeur ne doit pas mettre sur pied un programme de formation des apprentis pour l’un ou l’autre des champs d’exercice du métier de tôlier à moins que le programme ne soit approuvé par le directeur.
Salaire de l’apprenti


5.  (1)  Le taux de salaire qu’un employeur doit payer à un apprenti qui travaille dans le champ d’exercice 1 du métier, c’est-à-dire tôlier, pendant le programme de formation des apprentis ne doit pas être inférieur aux pourcentages suivants du taux de salaire horaire moyen des ouvriers qu’emploie l’employeur dans ce champ d’exercice du métier :


1.
Pendant la première tranche de 1 800 heures de formation, 40 pour cent.


2.
Pendant la deuxième tranche de 1 800 heures de formation, 50 pour cent.


3.
Pendant la troisième tranche de 1 800 heures de formation, 60 pour cent.


4.
Pendant la quatrième tranche de 1 800 heures de formation, 70 pour cent.


5.
Pendant la cinquième tranche de 1 800 heures de formation, 80 pour cent.


(2)  Le taux de salaire qu’un employeur doit payer à un apprenti qui travaille dans le champ d’exercice 2 du métier, c’est-à-dire poseur de tôles pour systèmes résidentiels (petits immeubles), pendant le programme de formation des apprentis ne doit pas être inférieur aux pourcentages suivants du taux de salaire horaire moyen des ouvriers qu’emploie l’employeur dans ce champ d’exercice du métier :


1.
Pendant la première tranche de 1 500 heures de formation, 40 pour cent.


2.
Pendant la deuxième tranche de 1 500 heures de formation, 60 pour cent.


3.
Pendant la troisième tranche de 1 500 heures de formation, 80 pour cent.


6.  Le nombre d’apprentis qu’un employeur peut employer dans le métier agréé ne doit pas dépasser :


a)
si l’employeur est un ouvrier dans le métier, un apprenti plus un apprenti supplémentaire par groupe de trois ouvriers qu’emploie l’employeur dans ce métier et avec qui l’apprenti travaille;


b)
si l’employeur n’est pas un ouvrier dans le métier, un apprenti pour le premier ouvrier qu’emploie l’employeur plus un apprenti supplémentaire par groupe de trois ouvriers supplémentaires qu’emploie l’employeur dans ce métier et avec qui l’apprenti travaille.


7.  Est soustraite à l’application du paragraphe 10 (2) de la Loi la personne qui :


a)
demande, selon la formule prescrite, de subir un apprentissage dans le métier agréé;


b)
exerce ce métier pendant trois mois au maximum. 


8.  .     .     .     .     .

Demande de certificat


9.  L’auteur d’une demande de certificat de qualification professionnelle pour l’un ou l’autre des champs d’exercice du métier agréé présente au directeur des preuves de ce qui suit, jugées satisfaisantes par ce dernier :


a)
soit qu’il a terminé avec succès le programme de formation des apprentis pertinent énoncé à l’article 4;


b)
soit qu’il a travaillé comme ouvrier dans le champ d’exercice pertinent du métier agréé en Ontario ou ailleurs pendant une période qui équivaut au moins au nombre total d’heures que compte le programme de formation des apprentis.

Dispositions transitoires


10.  (1)  La personne qui est titulaire d’un certificat de qualification professionnelle pour le métier de tôlier le 31 décembre 2010 est réputée, à compter du 1er janvier 2011, être titulaire d’un certificat de qualification professionnelle pour le champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier.


(2)  La personne qui est titulaire d’un certificat de qualification professionnelle expiré pour le métier de tôlier le 31 décembre 2010 est réputée être titulaire d’un certificat de qualification professionnelle pour le champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier, à compter de la date où elle renouvelle son certificat et acquitte les droits indiqués au paragraphe 27 (1) du Règlement 1055 des Règlements refondus de l’Ontario de 1990 (Dispositions générales), pris en vertu de la Loi.


(3)  Le certificat d’apprentissage pour le métier de tôlier qui a été délivré avant le 1er janvier 2011 et qui est encore valide immédiatement avant ce jour est réputé, à compter de ce jour, être un certificat d’apprentissage pour le champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier.


(4)  Si un contrat d’apprentissage pour le métier de tôlier a été déposé auprès du directeur en application de l’alinéa 9 (1) b) de la Loi au plus tard le 31 décembre 2010 et que, ce jour-là ou avant ce jour, il n’est pas exécuté intégralement et il n’a pas été annulé, résilié ou cédé en vertu de l’article 15 de la Loi :


a)
il est réputé, à compter du 1er janvier 2011, être un contrat d’apprentissage pour le champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier;


b)
la mention dans ce contrat du métier de tôlier vaut mention, à compter du 1er janvier 2011, du champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier.


(5)  Aux fins de la délivrance d’un certificat d’apprentissage en application de l’article 16 de la Loi à compter du 1er janvier 2011, la personne qui a terminé avant ce jour un programme de formation des apprentis pour le métier de tôlier est réputée avoir terminé un programme de formation des apprentis pour le champ d’exercice 1 du métier de tôlier, c’est-à-dire tôlier.

.     .     .     .     .


9.  This Regulation comes into force on January 1, 2011.
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